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ALKOTÓTÁBORAINK
XIX. Népművészeti Alkotótábor

fazekas, fafaragó, söndörgő, bőrös, gyöngyfűző, 
bútorfestő csoportok

2023. JÚNIUS 26–30.

XXIX. Ifjúsági Képzőművészeti 
Alkotótábor

kerámia, szobrász, kiskézműves, 
ötvös, tűzzománc, rajz csoportok

2023. JÚLIUS 3–14.
A tábor bejárós formájú. Naponta 9.00–15.30-ig tartanak a foglalkozások.

Ebédet és uzsonnát biztosítunk.
Mivel az osztályok korlátozott létszámúak, a felvétel a befizetés sorrendjében történik.

További információ: 2131 Göd, Pesti út 72. 
www.godimuvhaz.hu  info@godimuvhaz.hu 

06 27 532 160, +36 20 254 5124

30 000 
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Kedves Olvasók!

Több mint kétéves Csipkerózsika-álmából ébredt fel a Gödi Körkép. 
Jó ideje megfogalmazódott már a település irányítóinak fejében az ön-
kormányzati havi magazin újraindításának gondolata, s ezt a folyama-
tot most felgyorsították – mesebeli romantikus csók helyett – a helyi 
közélet történései.

Köztudott, hogy a Göd 5. számú egyéni választókerületében meg-
választott önkormányzati képviselő, Hlavács Judit 2023. január 31-i 
hatállyal lemondott képviselői megbízatásáról. Ezt követően Göd pol-
gármestere, Balogh Csaba február 13. napi hatállyal polgármesteri 
tisztségéről szintén lemondott. A vonatkozó törvényi előírások szerint 
ilyen esetben időközi választást kell kitűzni. Megtörtént: a Gödi Helyi 
Választási Bizottság határozata alapján a település választópolgárai 
május 14-én dönthetnek a polgármester és  az 5. számú egyéni vá-
lasztókerületi önkormányzati képviselő személyéről.

A Gödi Körkép ehhez az időponthoz igazodva, rendkívüli májusi 
lapszámmal jelenik meg újra. Az időközi önkormányzati választás előtt 
részletes tájékoztatóval szeretnénk hozzájárulni ahhoz, hogy minden 
gödi választópolgár a lehető legtöbb információ birtokában léphessen 
be a szavazófülkébe.

Ahogy látják, az újság szándékosan nem tartalmaz fizetett politikai 
hirdetéseket. Ugyanakkor, a demokratikus kiegyensúlyozottság elve 
alapján, bemutatkozási lehetőséget kínált mindazoknak a jelölteknek, 
akiket a Gödi Helyi Választási Bizottság április 11-én 16 óráig nyilván-
tartásba vett.

Az újság készítőiként az esélyegyenlőséget, a véleménynyilvánítás 
szabadságát és a kiegyensúlyozott tájékoztatást egyaránt szem előtt 
tartottuk. Göd mindennapjait, történelmét mindenekelőtt az itt élők és 
a városért elhivatottan tevékenykedők írják – a több mint három évti-
zedes múlttal bíró magazin mindennek a közös munkának „csupán” 
valósághű lenyomatára törekedhet, szakmai tudása legjavát nyújtva.

Az általunk vizionált Gödi Körkép egyszerre támaszkodik az elődök-
től örökölt, jól bevált, tiszteletre méltó laphagyományokra és épít be 
friss, a kor igényeinek megfelelő, újító elemeket. Szabad és független, 
nem szolgál csatatérként pártküzdelmekben, személyes összetűzé-
sekben.

Kedves olvasók, tisztelt választópolgárok! Május 14-én éljenek de-
mokratikus jogukkal: menjenek el szavazni és döntsenek a város jö-
vőjéről!

Szijjártó Gabriella
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Hol szavazunk?
A Nemzeti vagy a Helyi Választási Iroda 
(HVI) értesítő megküldésével tájékoztatta a 
választópolgárt a szavazóköri névjegyzék-
be vételéről. (Lásd: 24. oldal, Hirdetmény)

A mozgásában egészségi állapota vagy 
fogyatékossága, illetve fogva tartása miatt 
gátolt választópolgár mozgóurna iránti ké-
relmet nyújthat be a helyi választási irodá-
hoz. (Lásd: 24. oldal, Hirdetmény)

Az időközi választáson átjelentkezésre 
csak abban az esetben van lehetőség, ha 
a választópolgár lakóhelye és tartózkodási 
helye egyéni vk.-i választás esetén ugyan-
azon egyéni választókerületben, egyéni lis-
tás képviselő- vagy polgármester-választás 
esetén ugyanazon településen van. Az átje-
lentkezésre irányuló kérelemnek legkésőbb 
május 10-én 16 óráig kell megérkeznie a 
HVI-hez.

Külképviseleti szavazásra, levélszava-
zásra nincs lehetőség.

A május 12-én 10 óráig bekövetkező 
változások átvezetését követően a Nemzeti 
Választási Iroda a szavazóköri névjegyzéket 
és a mozgóurnát igénylő választópolgárok 
jegyzékét lezárja.

Visszanézhető a vitaest
A Gödi Civil Kurázsi és Kontroll csoport má-
jus 5-én, pénteken 18 óra 30 perctől be-
szélgetésre hívta a polgármesterjelölteket 
a Civilházba (Alsógöd, József Attila u. 6.). 
Moderátor: Lampé Ágnes televíziós műsor-
vezető. A szervezők szándéka szerint a vita-
est élőben követhető a Facebookon, vagy 
visszanézhető a YouTube-on, a keresőbe a 
„gödi választás 2023” szavak beírása után.

Választási kampány
Ennek időszaka május 14-én 19 óráig tart. 
A választás napján nem folytatható kam-
pánytevékenység sem a szavazóhelyiség-
ben, sem a szavazóhelyiséget magában 

Tudnivalók lépésről lépésre
Göd választópolgárai május 14-én, vasárnap dönthetnek 
a polgármester és az 5. számú egyéni választókerüle-
ti képviselő személyéről. Összesen 16.847-en voksol-
hatnak, az 5-ös kerületben pedig 2383 választópolgár 
járulhat az urnákhoz (az április 26-i adatok szerint). A 
városban 17 szavazókör található. Összeállításunkban 
hasznos információkkal szeretnénk segíteni a lakosokat.

Mikor lehet voksolni?
A szavazás napján 6 órától 19 óráig lehet szavazni. A 
19 órakor sorban álló választópolgárok még leadhat-
ják voksukat, ezt követően a szavazatszámláló bizott-
ság (SZBSZ) a szavazást lezárja.

Göd város 17 szavazóköre
A szavazókörök számát, sorszámát és területi beosztá-
sát, valamint a szavazóhelyiségek címét a HVI vezető-
je állapította meg úgy, hogy egy szavazókörre mintegy 
600, legfeljebb 1500, a központi névjegyzéken szereplő 
választópolgár jusson. (A szavazókörök közterületjegyzé-
ke megtalálható Göd város hivatalos honlapján: www.god.
hu – Melléklet az 1/2023. /II. 7./ HVI határozathoz. Ezenkívül 
a www.valasztas.hu oldalon a szavazóhelyiség-kereső a 
lakcímét beírva megmutatja, hol adhatja le a voksát.)

A települési szintű lakóhellyel rendelkező választópol-
gárok számára a 12. számú szavazókört jelölték ki. A 
12. szavazkör szolgál az átjelentkezéssel szavazásra is.

 Sor- szavazókör címe tevk akadály -
 szám   mentes

1 Nemeskéri-K. M. út 1848. (Kúria, Konferenciaterem) 1 Igen
2 Pesti út 72. (József Attila Művelődési Ház) 2 Igen
3 Béke út 3. (Kastély Óvoda) 3 Igen
4 Rákóczi Ferenc u. 23. (Fácán Óvoda) 4 Igen
5 Ifjúság köz 1-3. (Németh László Ált. Iskola) 5 Igen
6 Ifjúság köz 1-3. (Németh László Ált. Iskola) 6 Igen
7 Ady Endre út 14. (Csalogány Óvoda) 7 Igen
8 Ady Endre út 14. (Csalogány Óvoda) 8 Igen
9 Balassi Bálint u. 28. (Újtelepi orvosi rendelő) 1 Nem

10 Nemeskéri-K. M. út 1848. (Kúria, Kisterem) 1 Igen
11 Cserfa u. 18. (Orvosi rendelő) 2 Igen
12 Petőfi Sándor. u. 48. (Huzella Tivadar Ált. Isk.) 3 Igen
13 Rákóczi Ferenc u. 23. (Fácán Óvoda) 4 Igen
14 Ifjúság köz 1-3. (Németh László Ált. Iskola) 5 Igen
15 Ifjúság köz 1-3. (Németh László Ált. Iskola) 6 Igen
16 Kálmán u. 13. (Ady Klub) 7 Nem
17 Komlókert u. 19-21. (Szivárvány Bölcsőde) 8 Igen
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Tisztelt Választópolgár!

A Gödi Körkép arra törekedett, 
hogy az időközi önkormányza
ti választásokkal kap  csolatban 
átfogó tájékoztatást nyújtson a 
lakosságnak. Ennek részeként 
bemutatkozási lehetőséget kí  
nál tunk mindazoknak a jelöl
teknek, akiket a helyi választási 
bizottság április 11én 16 óráig 
nyilvántartásba vett: a három 
polgármester, illetve a hat kép
viselőjelöltnek. A lap a polgár
mesterjelölteknek 2 újságoldalt, 
az egyéni választókerületi kép
viselőjelölteknek 1 újságoldalt 
ajánlott fel arra, hogy bemutat
kozzanak és ismertessék tervei
ket a választópolgárokkal.

–  Az újságban a polgármester, 
majd a képviselőjelöltek be
mutatkozó írásait nem a nevük 
ábécésorrendjében közöljük, 
hanem a Gödi HVI által kisorsolt 
sorrendben, vagyis ahogyan a 
jelöltek a szavazólapon egymás 
után szerepelnek.

–  Az újság a jelölttől kapott írást 
változtatás, javítás, kommen
tár nélkül, fotó esetében vágás 
nélkül közli.

–  Az újság nem adott helyet olyan 
írásnak, amelynek tartalma 
személyiségi jogot vagy egyéb 
más törvényt sért; szélsősége
sen, jó ízlést bántó stílusban fo
galmaz; illetve tisztességtelen 
módon befolyásolja a szavazók 
értékítéletét.

Nem jelzett vissza az email
ben elküldött ajánlatunkra és az 
emlékeztető levélre Kammerer 
Zoltán polgármester és egyéni 
képviselőjelölt, ezért nem szere
pel a következő bemutatkozások 
között.

foglaló épületben, sem pedig az épület be-
járatától számított 150 méteres távolságon 
belül közterületen. Ezen a napon választási 
gyűlés nem tartható, és politikai reklámot 
nem lehet közzétenni.

Hogyan történik a szavazás?
Az a választópolgár szavazhat, aki a név-
jegyzékben szerepel és igazolja személyazo-
nosságát, valamint lakcímét vagy személyi 
azonosítóját. A szavazóköri névjegyzékbe 
– annak kinyomtatását és hitelesítését kö-
vetően – választópolgárt nem lehet felvenni.

Az SZSZB a választópolgárnak átadja 
a (bal felső sarkában bélyegzőlenyomattal 
ellátott) szavazólapot és a borítékot, aki az 
átvételt aláírásával igazolja.

A választópolgár a szavazófülkében vagy 
azon kívül is kitöltheti a szavazólapot. Ám a 
szavazóhelyiségben tartózkodása alatt sem-
milyen módon nem akadályozhat, nem befo-
lyásolhat mást választójoga gyakorlásában.

A szavazólapot borítékba helyezve vagy 
anélkül is az urnába dobhatja; a szavazólap 
érvényességét ez nem érinti. 

Aki a szavazólap kitöltését elrontotta, és 
ezt jelzi az SZBSZ-nek, egy alkalommal újat 
kaphat.

Milyen névsor áll a szavazólapon?
A jelöltek nem a nevük ábécésorrendjében 
szerepelnek a szavazólapon, hanem a Gödi 
HVI által kisorsolt sorrendben. (A Gödi HVB 
17/2023. és 18/2023. /IV. 11./ határozatai 
megtalálhatók a www.god.hu honlapon.)

A polgármesterjelöltek sorrendje a szavazólapon
1.  Szilágyi László Lajos Kapu Civil Kurázsi és 

Kontroll Egyesülete
2. Kammerer Zoltán független jelölt
3. Rataj András független jelölt

Az 5. számú egyéni választókerület 
képviselő jelöltjeinek sorrendje a szavazólapon
1.  Szegedi Sándor Gödi Vállalkozók Egyesülete
2. Rataj András független jelölt
3. Kammerer Zoltán független jelölt
4. Oroszki Ádám Mi Hazánk Mozgalom
5. Gyöngyössy Kálmán független jelöltek
6. Orosz Mihály Zoltán független jelölt

Mikor érvényes a szavazat?
Csak a hivatalos szavazólapon szereplő 
egyik jelöltre lehet érvényesen szavazni: 
a jelölt neve melletti körbe tollal írt és két, 
egymást metsző vonallal. A szavazat érvé-
nyességét – ha az egyéb jogszabályi felté-

teleknek megfelel – nem érinti, ha például a 
lapon bármilyen megjegyzést tettek, vagy 
nevet írtak hozzá.

Kik lesznek a győztesek?
A HVB a szavazóköri jegyzőkönyvek alapján 
aznap 19 órát követően állapítja meg a vá-
lasztás eredményét.

Az a jelölt lesz polgármester, aki a legtöbb 
érvényes szavazatot kapta. Szavazategyen-
lőség esetén időközi választást kell tartani.

Az a jelölt lesz képviselő, aki a megvá-
lasztható képviselők száma szerint a legtöbb 
érvényes szavazatot kapta. A megválasztott 
polgármestert törölni kell a képviselőlistáról. 
Szavazategyenlőség esetén sorsolással kell 
megállapítani, hogy ki jut mandátumhoz.

A jegyzőkönyv egy példánya a helyi vá-
lasztási irodában május 17-én 16 óráig te-
kinthető meg.

Hol lehet több információhoz jutni?
INTERNETEN a választással kapcsolatos 
helyi határozatok, továbbá általános infor-
mációk (tájékoztatók, ismertetők, nyomtat-
ványok) elérhetők itt:

 www.god.hu/varoshaza/onkormanyzat/valasztas/
www.god.hu/hirdetmeny-valasztas-2023/
 www.valasztas.hu/helyi-onkormanyzati-valasztasok

Letölthető a Választási füzetek 196. se-
gédlete a helyi önkormányzati képviselők 
és polgármesterek időközi választásának 
lebonyolításához.

GÖDI HELYI VÁLASZTÁSI IRODA (HVI)
A HVI vezetője: Tóth János jegyző

GÖDI HELYI VÁLASZTÁSI BIZOTTSÁG (HVB)
dr. Rudolf László elnök
dr. Bognár Viktor elnökhelyettes
Horváth Szilárd József választott tag

dr. Karaszek Szabolcs választott póttag
Óvári László választott póttag
dr. Hetényi Tamás választott póttag

A HVI ÉS A HVB ELÉRHETŐSÉGE:
Cím: 2131 Göd, Pesti út 81.
Tel.: +3627/530-030
Fax: +3627/345-279
E-mail: valasztas@god.hu
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SZERETNÉK RÖVIDEN 
BEMUTATKOZNI ÖNNEK!

SZILÁGYI LÁSZLÓ LAJOS, nős, egy 
gyermekes édesapa és három és 
fél éve az 1. számú választókerü-
let képviselője vagyok. Szüleim és 
nagyszüleim a ’80-as években vá-
lasztották otthonunknak ezt a cso-
dás települést. 1988-ban szület-
tem, azóta számomra Göd az első. 
Általános iskolába ide, a Huzella 
Tivadarba jártam és naponta innen 
ingáztam a középiskolai (gimnázi-
umi) tanulmányaim során. Ebben 

a városban nőttem fel, itt karatéz-
tam először gyerekként és itt kézi-
labdáztam fiatalként. Ahogy Önök 
közül sokan, én is gyerekkorom 
óta rendszeresen figyelem, mikor 
áll elég alacsonyan a Duna ahhoz, 
hogy át lehessen sétálni a Homok-
szigetre. Rengeteg gyermek és ifjú-
kori emlék köt a város minden zu-
gához, ami miatt bátran állíthatom, 
hogy úgy ismerem Gödöt, mint a 
tenyeremet. 

Tudom, hogy milyen volt a város 
azelőtt, hogy a Samsungot ide te-
lepítették volna. Mindnyájunk életét 

folyamatosan nehezítik a gyár miat-
ti kellemetlenségek, a megnöveke-
dett forgalom, a zaj, valamint a kör-
nyezetvédelemmel és biztonsággal 
kapcsolatos aggályok. Az ezzel 
járó problémák tetejébe városunk-
nak a gyár területének elvételével 
az állam is jelentős kárt okozott, 
hiszen évi ötmilliárd forinttól esnek 
el a gödiek, amiért cserébe semmi-
lyen kompenzációt nem kapunk a 
kormánytól. 

2022 áprilisa óta alpolgármes-
terként, idén január óta pedig meg-
bízott polgármesterként dolgozom 
Gödért. Ebben az időszakban min-
den erőmmel azon voltam, hogy a 
konfliktusokkal és veszteségekkel 
teli múltat lezárhassuk, és váro-
sunk működése helyre állhasson. 
Útjavításokat, út építéseket és épít-
kezéseket indítottam el, emellett 
gondoskodtam a városkép ren-
dezettségének visszaállításáról is. 
Helyreállítottam a képviselő testü-
leten belüli együttműködést, vala-
mint új szakemberek csatlakozásá-
val is segítettem a hivatali feladatok 
hatékonyabb ellátását. A gödi 
közjó szolgálatába szegődtem, 
ezért nem adtam fel a küzdelmet. 
A szakmai tudásomat és tapaszta-
lataimat igyekszem a város javára 
fordítani, illetve ősztől a Debreceni 
Egyetem városvezetési képzésén 
szeretném bővíteni az ismeretei-
met. Új utakon, az országos párt-
politika mellőzésével, de a városom 
lakosaival, a civil szervezetekkel 
szorosabban együttműködve kívá-
nom folytatni a munkát. 

A jogszabályok szerint jövőre 
kötelező lesz Gödön is, immár tel-
jes körű, egész ciklusra szóló ön-
kormányzati választást tartani. Erre 
az egy évre olyan polgármestert 
kell választani, aki már rendelkezik 
helyi városvezetési tapasztalattal, 
képes a testületben békét teremte-
ni és fenntartani a város működő-
képességét! Kérem, május 14-én 
szavazzon rám, hogy Göd a fejlő-
dés útjára léphessen!

Polgármesterjelölt SZILÁGYI LÁSZLÓ LAJOS

Szilágyi László 
Facebook-

oldal:
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NEKEM GÖD AZ ELSŐ! és a második is, és a harmadik is…

  Lépéseket teszek, hogy rend és 
fegyelem legyen a testületben, 
ösztönözni fogom az együttmű-
ködést és a csapatmunkát;

  Megerősítem a város üzemelteté-
sét végző szervezeteket, javítani 
fogom az önkormányzati kézben 
lévő szolgáltatások színvonalát, 
mindezt egyeztetni fogom a helyi 
civil szervezetekkel és lakosokkal;

  Kezdeményezni fogom a szigorú 
elvárásokon alapuló, a város érde-
kei mentén felépített, konstruktív 
kapcsolatot a Samsunggal, a me-
gyével és a térség országgyűlési 
képviselőjével;

  Samsung gyárral egyeztetéseket 
fogok folytatni a zajvédelemről, 
a monitoring rendszer azonnali 
kiépítését támogatom. Lépése-

ket teszek a városvezetés iránti 
bizalom helyreállításáért. Gödi 
lakosok kérésének eleget téve tá-
mogatom a véderdő telepítését;

  A meglévő és megszerezhető 
lehetőségek, források maximális 
kihasználásával bővíteni fogom a 
városi közút- és járda hálózat fel-
újítását;

  Szabályozni fogom a további la-
kossági betelepüléseket;

  Célom a munkásszállók ellenőr-
zése, a felmerülő problémák ke-
zelése;

  Támogatni fogom a gödi vállalko-
zókat, a Göd Kártya kedvezmény 
körének bővítésével.

  Biztosítani fogom a helyi cégek 
elérhetőségének megjelenítését a 
Gödi Körkép városi honlapon;

  Előkészítem a Duna-parti nagy ér-
tékű (Csónakház, Nyaralóházak 
területe), köztulajdonban lévő in-
gatlanok fejlesztését, a megkezdett 
fejlesztések átgondolt foly tatását;

  Szívügyem a Duna-part rendezé-
se, folyamatos karbantartása;

  Egyeztetni fogom a helyi szakem-
berekkel, civil szervezetekkel és 
lakosokkal a város egészségügyi 
ellátásának fejlesztését és annak 
működését;

  Támogatni fogom az új általános 
iskola, valamint kezdeményezni 
fogom egy új óvoda megépítését;

  Szorgalmazom a posta és okmány-
iroda újranyitását;

  Támogatni fogom a már jól műkö-
dő városi rendezvényeket, erősíte-
ni kívánom a helyi kultúrát további 
civil szervezetek bevonásával;

  Segíteni fogom a megkezdett 
sportberuházások befejezését, 
ezzel is támogatva a helyi sport-
tevékenységet;

  Különös gondot fogok fordítani a 
Homoksziget és strand rendbeté-
telére, további új kukák kihelyezé-
sével tisztán fogjuk tartani váro-
sunk utcáit, köztereit;

  Meg fogom védeni Göd város nagy 
értékű ingatlanjait, ha kell a köz-
vélemény bevonásával, annak ér-
dekében, hogy ne lehessen azokat 
eladni;

  Eddigi munkám során is kikértem 
a gödi lakosok véleményét, így fo-
gok tenni a jövőben is, a döntési fo-
lyamatokba még inkább be fogom 
vonni a helyi civil szervezeteket.

A következő egy év kulcsfontosságú. 
Ez az időszak lehetőség a vá  ros leg-
súlyosabb gondjainak ren dezésére, 
valamint egy olyan stabil alap lét-
rehozására, amelyre támaszkodva 
Göd elindulhat a fejlődés útján! 

Tegyünk többet egymásért! 
Tegyünk meg mindent Gödért!

Az utóbbi évtizedben Göd nem bővelkedett sike-
rekben. A város nem fejlődött, csak méretében és 
lakosság számában növekedett, ezzel együtt fo-
kozódott a zaj, a forgalom és a környezetrombo-
lás. Bonyolítja a helyzetet a Samsung akkumulátor 
gyártásának bővítésével kapcsolatos problémák 
halmaza. Különleges Gazdasági Övezet létreho-
zásával a kormány évi mintegy 5 milliárd forintot 
vett ki a gödi lakosok zsebéből. A gödieknek nyu-
galomra és kiszámíthatóságra, a városnak pe-
dig olyan vezetőre van szüksége, aki ismeri Göd 
problémáit és képes azok kezelésére.

MIT VÁLLALOK ÉS MIT ÍGÉREK ÖNNEK?
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kisváros nagyságrendjének meg-
felelő szervezetet alakítottam ki és 
irányítottam.

A civil szférában szerzett ta-
pasztalataim pedig a családok és 
a kisközösségek életének javítását, 
törekvéseik támogatását és érde-
keik érvényesítését segítik, segít-
hetik a jövőben. Az egészséges 
életmód fenntartása érdekében 
szerveztük egyesületünkkel sport 
és szabadidős rendezvényeinket, 
amatőr röplabdabajnokságokat 30 
alkalommal, rendszeres kispályás 
labdarúgó foglalkozásokat és baj-
nokságokat az elmúlt 15 évben, és 
a mintegy 750 gödi lakos számára 
nyújtott egészségi állapotfelmérő 
vizsgálatokat az elmúlt években. 

Vezetői feladataim során leg-
többször nehéz helyzetek kezelé-
sével, változások menedzselésével 
vagy új szervezetek létrehozásával 
bíztak meg.   

Az elmúlt 25 évben itt, Gödön, 
valamennyi önként vállalt vagy rám 
ruházott közfeladatot igyekeztem 
a legjobb tudásom szerint ellátni, 
illetve segíteni munkatársaimat, 
kollégáimat. Mindazok, akik isme-
rik a Göd Városi Kommunikációs 
Nonprofit Kft. ügyvezetőjeként és a 
Településellátó Szervezet igazgató-
jaként vagy a Gödi Sirály Egyesü-
let elnökeként végzett munkámat, 
megerősíthetik az előző mondatban 
leírtakat. Ez idő alatt teljes mélysé-
gében megismertem a város belső 
viszonyait, az objektív helyzetéből 
adódó problémáit és lehetőségeit, 
és azokat a korlátokat is, amelyek 
az újszerű megoldásokat akadá-
lyozzák.

A polgármester-választáson való 
indulásomat gödi polgárok felkéré-
sére azért vállaltam el, mert hosszú 
esztendők óta jelen vagyok a város 
közügyeiben, felkészültségemmel 
és tapasztalataimmal megoldáso-
kat tudok kínálni az előttünk álló 
feladatokra. Szeretném, hogy a 
jövőben ne tőlünk távoli döntések, 
illetve helyi magánérdekek határoz-

Magamról csupán az elkerülhe-
tetlenül szükséges terjedelemben 
szeretnék írni, hogy minél több 
hely maradjon közös ügyeinkre. 
1953-ban születtem Budapesten, s 
kereken 25 éve élek szeretett váro-
sunkban, Gödön. 

A Fazekas gimnázium elvégzése 
után kezdetben katonai tanulmá-
nyokat folytattam, és a parancsnoki 
majd magasabb parancsnoki dip-
loma mellett pedagógia diplomát is 
szereztem. Később vendéghallga-
tója voltam a Humboldt Egyetem-
nek Berlinben, ahol germanisztika 
és esztétika szakirányokon tanul-
tam, majd a vezetői ismereteim ki-
egészítése céljából idehaza mar-
ketingmenedzsment képzésben 
vettem részt a European Business 
School szervezésében. Németül 
felsőfokon, angolul társalgási szin-
ten, oroszul alapfokon beszélek.

Vezetői feladataim során megta-
nultam, hogy határozott, jól körülírt 
célokat tűzzünk magunk elé, s tö-
rekedjünk azok következetes és 
pontos végrehajtására. Diplomáciai 
szolgálatom alatt – hazánk bécsi 
nagykövetségén a rendszerváltás 
idején és közvetlenül utána – pedig 
számomra az volt a legfőbb tanul-
ság, hogy a különböző kultúrák, a 
nemegyszer ellentétes érdekek kö-
zött is sikerülhet megtalálni a min-
den félnek kedvező, elfogadható 
megoldásokat. Feladatom volt töb-
bek között az ifjúsági, a sport- és 
a szociális kapcsolatok fejlesztése, 
valamint a társadalmi szervezetek 
(szakszervezetek, kamarák, városi 
és megyei szintű testvérkapcsola-
tok, nemzetközi egyesületek) se-
gítése. A rendszerváltást követően 
a három magyar megye és három 
osztrák tartomány alkotta határ-
menti térség politikai, gazdasági, 
kulturális és szociális szféráinak 
képviselőit sikerült több alkalommal 
is asztalhoz ültetnünk a Pannon 
Parlament rendezvényein. Ezzel 
új dimenzióba kerültek országaink 
kétoldalú kapcsolatai. Ekkor sajátí-

tottam el azt a vezetési módszert, 
amellyel az egymástól igen külön-
böző érdekek is összehangolhatók.

Később egy multinacionális 
pénz    ügyi vállalat egyik legfelső ve-
zetőjeként kellett felépítenem a cég 
országos szolgáltatói és értékesíté-
si hálózatát, amely végül 42 telepü-
lést érintett, s ezernél több munka-
társat jelentett. A fejlődésből és a 
növekedésből adódó konfliktusok 
megoldásával, a dolgozók kiválasz-
tásával és motiválásával, a straté-
giai célokhoz való igazodással és a 
napi feladatok végrehajtásával egy 

Polgármesterjelölt RATAJ ANDRÁS

Polgármesteri indulásom egyik 
kiemelt fontosságú célja 
reményt adni azoknak a gödieknek, 
akik már lemondtak 
városunk méltó jövőjéről.
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zák meg mindennapi életünket és 
Göd jövőjét!

Polgármesteri indulásom egyik 
kiemelt fontosságú célja reményt 
adni azoknak a gödi lakosoknak, 
akik már lemondtak városunk mél-
tó jövőjéről. Bátorítani szeretném az 
arra alkalmas gödieket, hogy vállal-
janak szerepet a város közéletében, 
dolgozzunk együtt közös ügyeink 
sikeréért! Minden erőmmel töre-
kedni fogok, hogy őszinte, emberi 
légkör és teljes mértékű átlátható-
ság uralkodjon a városvezetésben. 

Az azonnali teendők közül a leg-
fontosabbak a Samsung SDI tevé-
kenységének folyamatos (műszaki, 
természet- és környezetvédelmi, 
közösségi) kontrollja, fellépés a gyár 
káros hatásai ellen, illetve a lakos-
ság védelme érdekében. A Duna út 
felújítása épp a Gödi Körkép meg-
jelenésének idején kezdődik, és ki 
fog tartani majdnem a következő 
választásig. A munkálatok nem 
csak az út mentén élőket fogják 
zavarni, de szinte minden városla-
kót érintenek majd, aki közlekedik. 
Ezért kiemelten fontos biztosítani 
az érintett lakosok nyugalmát és 
biztonságát. 

Közterületeinken a jelenleginél 
nagyobb rend és tisztaság meg-
teremtése nem csak azonnali, de 
állandó feladat, amely csak jobb 
szervezettséggel oldható meg. 
Nagyon fontos a településrészek-
re való odafigyelés, így a neveleki 
városrész felzárkóztatása, többek 
között az autópályára vezető köz-
úti kapcsolat kiépítése a jelenlegi 
földút helyett. Bócsa és Alsógöd, 

valamint az Oázis lakópark védel-
me a Samsung-hatásoktól az egyik 
legfontosabb teendő lesz a közeljö-
vőben csakúgy, mint a Nemeskéri 
út közelében újonnan beköltöző 
családok közlekedési és közösségi 
igényeinek kielégítése.

A felsorolás még hosszan foly-
tatható, a hiányzó vízelvezetés 
kiépítésétől kezdve az alsógödi 
vasútállomás felüljárójának és a 
felsőgödi, valamint az Alagút utcai 
aluljárók sorsán át bankautomata 
kihelyezéséig, a bezárt postahivatal 
megnyitásáig. Minden kitűzött cél 
megvalósulásának kulcsa azonban 
az, hogy a város irányítását az ed-
diginél magasabb szervezettség és 
nagyobb hatékonyság jellemezze, 
mert a közel 22 ezres lélekszámú 
városunk működtetéséhez korsze-
rűbb vezetési módszerek kellenek.  

Mindezeket közös akarattal lehet 
megvalósítani. Meggyőződésem, 
hogy Göd szebb jövőjének érde-
kében együttműködésre kérhetem 
országgyűlési képviselőnket épp-
úgy, mint a gödi és a Pest Várme-
gyei Közgyűlés tagjait is. Bízom az 
együttműködésükben!

És bízom az Önök támogatásá-
ban is! Hogy mi okom erre? Nos, 
mert mindannyian gödi polgárok 
vagyunk, s a várost nem a köré 
emelt magas kőfalak védik meg, 
hanem mi magunk. E választá-
si újság legutolsó oldalának aljáig 
tudnám sorolni csupán azoknak 
a kiváló szakembereknek a nevét, 
akik most hirtelen az eszembe jut-
nak. A Polgármesteri Hivatal, a 
művelődési ház, a városi könyvtár, 
az Alapszolgáltatási Központ, a Te-
lepülésellátó Szervezet vezetői és 
munkatársai, a háziorvosaink és 
asszisztenseik, a védőnők, a peda-
gógusok, papjaink és lelkészeink, a 
Gödön élő művészek és tudósok – 
szinte végtelen azok névsora, akik 
nap mint nap értünk, városlakókért 
dolgoznak. 

Ki ne látná naponta az online kö-
zösségi oldalakon, hogy bárki is kér 
segítséget – szerszámot kölcsön, 
bontott téglát, alkalmi teherfuvart, 
bármit –, szinte azonnal érkezik a 
válasz. Ha fölöslegessé válik régi 
bútor, lecserélendő tévékészülék, 
kinőtt kiságy, bármi – a gödi polgár 
első dolga felajánlani azt közülünk 
valakinek. Mindannyian örülünk an-
nak, ha patikába, élelmiszerüzlet-
be, gazdaboltba, bárhová belépve 
a gyógyszer, a kenyér, a vetőmag 
mellé mosolyt is kapunk. 

Nos, ezt a várost szeretném 
szolgálni polgármesterként. Egy 
szép és egészséges kertvárost!

Tisztelettel meghívom Önt és ismerőseit 
a „Választások Gödön, 

Rataj András programja” című 
lakossági fórumra. 

Időpont: 

2023. május 9., 18.30; 

Helyszín: Nyaralóházak színházterme, 
Jósika utca 14. 
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5. számú egyéni választókerület, képviselőjelölt SZEGEDI SÁNDOR

Öt évtizede élek Gödön. Az 5-ös körzet-
ben, az Ady Endre úton lakom. Egy regio-
nális és egy országos vízügyi szövet-
ségnek  az elnökeként tevékenykedem 
huszonhárom éve.

Elérhetőségeim: 
Telefon: +36 30 950 9287
E-mail: szegedisandor01@gmail.com

A Gödi Vállalkozók Egyesülete jelöltjeként in-
dulok az 5-ös körzet megtisztelő képviselői 
helyéért.

1994-ben az Egyesület jelöltjeként lettem 
képviselő, alpolgármester és 1998-tól 2002-
ig polgármester. Tizenhat éves testületi és 
hivatali tapasztalattal a birtokomban tudom, 
hogy csak két lábbal a földön járva, reális és 
megvalósítható célokat szabad kitűzni, melyek 
együttesen szolgálják a körzetben és a város-
ban élők igényeit.

Egy körzet fejlesztéséhez nem tudományos 
értekezésekre, hanem megvalósítható, az itt 
élők mindennapjait érintő feladatok végrehaj-
tására van szükség. 

A kilencvenes évek elejétől vállalkozóként 
részt veszek a körzet és a város egész terü-
letén a lakosság mindennapi szükségleteinek 
a kiszolgálásában. Az év minden napján járom 
az 5-ös körzetet ismerem a körzetben élők és 
dolgozók igényeit, elvárásait!

Véleményem szerint – a teljesség igénye nél-
kül – a következő problémákra kell megol-
dást találni az előttünk álló időszakban:

  Thököly út végén az Ilka patakon gyalogos 
híd és átkelőhely létesítése a SPAR áruház 
felé,

  a Délibáb utca végén a megnövekedett 
autós forgalom és a parkolási gondok ke-
zelése DMRV Zrt-vel együttműködve,

  az évtizedek óta lezárt valamikori (Kék-Du-
na) kerítés megszüntetése a felsőgödi gá-
ton, hogy a töltés kerékpárral végig járható 
legyen.

  az elmaradt földutak aszfaltozása, vala-
mint útjavítások,

  a körzet teljes területén belvíz rendezési 
terv készítése (pl 2-es út Bocskai-Duna út 
között, Terv utca Teleki Pál sarok stb...)

  az Ady Endre út építésének mielőbbi meg-
indítása,

 ATM telepítése az Ady Endre úton,
  a körzetet érintő feladatok megoldásán túl, 
fontosnak tartom  – a körzeten túlmuta-
tó – az egész Felső-Gödöt érintő fontos 
probléma megoldását, a felsőgödi posta 
újra nyitását. Az erre irányuló megoldások 
megtalálását és képviseletét kiemelt fel-
adatnak tekintem.

Megválasztásom esetén a képviselői díjazáso-
mat a gödi alapítványoknak és civil szerveze-
teknek kívánom felajánlani. Személyesen min-
den nap elérhető vagyok a Délibáb utca végén 
lévő irodámban a (DMRV) telephelyén. 

Az 5-ös körzetért 
és a városért kívánok dolgozni.

Kérem szavazzanak rám. 
Támogatásukat köszönöm!

Szegedi Sándor, GVE elnök 

Ha az 5-ös körzet élén, akkor az 5-ös körzet az élen!

A körzet fejlődéséhez 
nem politikai, 
hanem hosszú távú 
szakértői képviseletre 
van szükség. 
Ez az eredmények 
záloga!
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Arra kérem Önt, kedves Olvasóm, hogy 
lapozzon egy-két perc erejéig a polgár-
mesterjelölti oldalamra, ahol írok magam-
ról, eddigi életemről, munkáimról, a gödi 
közéletben betöltött szerepeimről. Ezt a 
szűk oldalt hadd szenteljem inkább az 
elképzeléseim ismertetésére!

Göd 5. számú egyéni választókerüle-
tében lakom immár bő 25 éve, jól isme-
rem minden szegletét, sok itteni lakossal 
naponta köszöntjük egymást jó ismerő-
sökként.

Most csupán – a felajánlott újságfe-
lület lehetőségein belül – felsorolni van 
módom a legfontosabb, mielőbb elvég-
zendő képviselői feladatokat: 

A következő egy évben életünk min-
den percét át fogja járni a Duna út felújí-
tása, ami nem csak a környező utcákra, 
de az egész városrészre ki fog hatni. Leg-
fontosabbnak ezért most az ott élők és 
az arra közlekedők érdekeinek hatékony 
képviseletét tartom. Fontos az informá-
ciókat időben és pontosan megkapni, 
megosztani és a közreműködőkkel napi 
kapcsolatot fenntartani. 

Az átmenő forgalom csillapítása, sza-
bályozása, a 7,5 tonnánál nagyobb jár-
művek behajtásának megakadályozása 
most még fontosabb, mert az elkerülő 
utak erre a terhelésre nem alkalmasak. 

A békés, nyugodt élethez szükséges 
együttműködni a rendőrséggel, a polgár-
őrséggel és a közterület-felügyelettel is, 
így jobban megakadályozható a csend-
rendelet megsértése, az égetési tilalom 
megszegése, és megelőzhető más, az 
együttélési normákat sértő magatartás.

Továbbá:
 
•  biztosítani kell a közterületek tisztasá-

gát, különösen az állomás környékén,
•  Előrelépni a vízelvezetésben, főleg a 

Terv utca–Vasút utcai kanyarnál,
•  rendezni a kerékpáros és gyalogos 

vasúti aluljáró környezetét,   
•  folyamatosan gondozni a zöldfelülete-

ket, kitisztítani a gazos utcarészeket, 
eltávolítani a járdákra kinyúló ágakat, 
burjánzó cserjéket,

•  rendbe tenni a régi, elmozdult járdala-
pokat,

•  akciókat szervezni a rendezett, tiszta 
környezetünkért, támogatni és elis-
merni azokat a közösségeket, amelyek 
maguktól is tesznek ezért,

•  megóvni a Duna-partot, nyáron korlátoz-
ni az oda irányuló gépjárműforgalmat, 

•  csendet és rendet tartani a szórakozó-
helyek környékén,

•  megoldani a parti gát folyamatos rend-
ben tartását (kaszálását stb.), 

•  a lakosság támogatása esetén gyalo-
gos sétánnyá minősíteni a gáti utat a 
Regős utca és Bocskai utca közötti 
szakaszon,

•  tovább erősíteni a Duna-part Nyaraló-
házak kulturális és közösségi funkcióit, 

•  megőrizni a volt golfpálya (régen csak 
így hívták: a rét) jelenlegi természetes 
állapotát.

Ez csak néhány a megoldásra váró fel-
adatok közül, és nem is lehet mindet 
azonnal és főleg egyedül elintézni. Olyan 
közös, tartós munkára készülök tehát, 

amit korábban is végeztek, és ezután 
is végezni fognak felelős polgártársaink, 
és amihez én tapasztalataimmal és szer-
vezőerőmmel járulhatok hozzá, befolyá-
sommal erőforrásokat mozgósíthatok. 

A fentiek érdekében fontosnak tartom 
a választókerület közügyeinek átlátha-
tóságát, a folyamatos lakossági kontroll 
biztosítását. Szeretném, ha az 5. számú 
választókerület lakosai nem csupán a 
képviselői fogadóórákon találkoznának 
velem, elérhető és megszólítható leszek 
bárki számára.

Az Önök által megválasztott képvise-
lő mindent megelőző kötelessége lesz 
kijárni a megszűnt postahivatal és bank-
automata visszaállítását, amivel 8-10 ezer 
felsőgödi bizalmát szerezheti vissza az 
önkormányzat számára. Remélem, ezt a 
terhet rám fogják osztani szavazatukkal!

Végezetül Bátorfi József szavait idé-
zem: „Gondolatainkban csakúgy, mint 
az Önök gondolataiban, ott él az egyéni 
arcú Göd – egy szép és egészséges kert-
város, szép és egészséges Duna-parttal, 
iskolákkal, sportélettel, kereskedelem-
mel. Ez a kertváros semmi másból nem 
jöhet létre, csak az itt élő emberek hité-
ből, munkájából, szorgalmából.”

Ha akarjuk.

A felelős városvezetés megoldást keres. 
A jó városvezetés talál megoldásokat!

5. számú egyéni választókerület, képviselőjelölt RATAJ ANDRÁS
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Oroszki Ádámnak hívnak, az 5-ös választó-
kerületben indulok képviselőjelöltként. Szü-
letésemtől fogva (néhány évet leszámítva) itt 
élek, így igazi gödi gyereknek tartom magam, 
mondhatom úgy is, hogy a szívügyem Göd.

Napi életünk során számos nehézség-
gel küzdünk, különösen Felsőgöd területén. 
Családok kényszerülnek elköltözni, mert nem 
engedélyezik a szobák bővítését, miközben 
ugyanakkora telekre társasházak épülnek. 
Ezen kívül a kerítések építése is korlátokhoz 
kötött, ami nehezíti a nyugodt pihenéshez való 
jogunk gyakorlását. Ezen mindenképpen vál-
toztatnunk kell.

Képviselővé választásom esetén a célja-
im közé tartozik, hogy biztosítani tudjam a 
közterületi kamerarendszer kiépítését olyan 
helyeken, ahol ez feltétlenül szükséges: a bi-
ciklitárolók és forgalmas helyek környékén, 

valamint a település be- és kijáratainál, hogy 
így csökkentsük a bűncselekmények számát, 
ugyanakkor az esetleges elkövetők felderíthe-
tők legyenek. A Duna partján és az utak men-
tén kihelyezett közterületi szemetes edények 
számát jelentősen szeretném növelni, egyúttal 
elérni azok gyakrabban történő kiürítését is. A 
Felsőgödön található posta újbóli megnyitá-
sát, valamint egy ATM bank automata telepíté-
sét is szorgalmazni fogom, hiszen ezek elen-
gedhetetlen szolgáltatások az itt élők életének 
jobbá tételéhez.

Amennyiben képviselővé választanak, azon 
fogok dolgozni, hogy a lehető legtöbb pozitív 
változást érjem el a rendelkezésemre álló rövid 
időszak alatt. Köszönöm előre is a bizalmukat!

Tisztelettel:
Oroszki Ádám

5. számú egyéni választókerület, képviselőjelölt OROSZKI ÁDÁM

Kedves Gödi Polgárok!

A változás 
a lehetőség kulcsa
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Tisztelt Polgártársaim!

Gyöngyössy Kálmán vagyok, gödi lakos, 
építész-közgazdász, terület- és telepü-
lésfejlesztési szakember. Azért indulok a 
választáson Göd 5. számú egyéni válasz-
tókerületében, mert SZAKEMBERKÉNT 
ÉS GÖDI LAKOSKÉNT is megelégeltem 
a viszálykodást, a hozzá nem értést és 
az országos szintű politika túlzott befo-
lyását! Úgy érzem, felelősség terhel, ha 
nem próbálom megtenni, amit tehetek. 

A városnak, benne a választókerület-
nek nyugalomra és fejlődésre van szük-
sége, amire meg is lenne a lehetőség! 
Az elmúlt néhány választási ciklusra visz-
szatekintve láthattuk, hogy sem a kor-
mánypártiság (több cikluson át fideszes 
vezetésű volt a város és a Kormány is, 
mégis kevés fejlesztés történt, nőttek a 
problémák és megkaptuk a Samsungot 
– akaratunk ellenére), sem önmagában 
az ellenzéki többség (marakodó frakciók, 
kompromisszum megteremtésére alkal-
matlan vezetés, pragmatizmus hiánya), 
nem garancia a sikerre!

 ÖNÁLLÓAN GONDOLKODÓ, HOZ-
ZÁÉRTŐ vezetés kell, végre CSAPAT-
KÉNT működő Testülettel, csak így lehe-
tünk erősek, így lehetünk eredményesek! 
Ne legyünk az országos politika eszköze! 

 A környező települések közül Veres-
egyház jó példa erre! A mindenkori Kor-
mánnyal szemben sem az öncélú ellen-
ségeskedés, sem a teljes behódolás nem 
célravezető! Az ERŐS PARTNERT mindig 
elismerik, a gyengét kihasználják, erről 
személyes tapasztalataim vannak!

  Az utóbbi időkben a gödi Testület 
minden frakciójában, minden tag szemé-
lyesen tapasztalhatta meg az előbbi állí-
tás igazát, így az együttműködésre talán 
most nagyobb az esély, mint bármikor! 

Véget kell vetnünk a közös munkát 
megbénító viszályoknak és együttmű-
ködve, egymással és partnereinkkel ér-
telmesen tárgyalva kell szolgálnunk vá-
rosunk érdekeit! A városnak konstruktív, 
hozzáértő vezetésre és pénzügyi forrá-
sokra van szüksége (nem adóemelésből)!

Több évtizedre visszanyúló és kormá-
nyokon átívelő munkám során mindig 
szakmai feladatokat láttam el, politikus-

ként korábban sosem tevékenykedtem. 
Egyebek mellett megyei (BAZ Megyei 
Fejl. Ügynökség - ügyv. igazgató), regi-
onális (É-Magyarországi Reg. Fejl. Ügy-
nökség - szakmai vezető), országos (pl. 
MEH Területfejlesztési Hivatal - főosztály-
vezető) szintek után 2011-től Veresegy-
házon, Pásztor Béla polgármestersége 
alatt a Beruházási Osztály vezetőjeként 
dolgoztam, majd a nyugdíjazásom után, 
2018-tól Gödön vállaltam szakértői jellegű 
feladatokat, legutóbb Szilágyi László al-
polgármester munkáját segítve. A Miskol-
ci Egyetemen és az Óbudai Egyetemen 
oktattam óraadó tanárként település/te-
rületfejlesztést különböző időszakokban.

Feleségemmel 45 éve kötöttünk há-
zasságot, gyermekeink (orvos és szocio-
lógus) a közszférában dolgoznak. Sze-
mélyes politikai meggyőződésem az 
el  lenzékhez köt, de azt vallom, hogy a 
pártpolitikának közvetlenül! nincs helye a 
települések életében. 

Ebből a ciklusból kevés idő van hátra 
ahhoz, hogy minden szükséges területen 
változások, látható eredmények szület-
hessenek, azonban ahhoz túl sok, hogy 
csak „sodródjunk”.

Sok egyéb mellett szabályozni kell az 
új betelepüléseket, a munkásszállókat, el 
kell indítani a Samsung körüli problémák 
megoldását (Szilágyi Úrral elkezdtük ezt)! 
Fontosnak tartom a Hivatal és a TESZ 
megerősítését, szakmai kapacitások, bi-
zalom és hatékonyság terén, egyben az 
Önkormányzati kézben lévő szolgáltatá-
sok (pl. zöldhulladék kezelés) magasabb 
színvonalra emelését.

Mindezt PROGRAM-szerűen, átlátha-
tóan. Szilágyi alpolgármester Úrral még a 
választásokhoz vezető események előtt el-
kezdtük ennek kidolgozását, előkészítését, 
a program rövid változatát Önök is láthatták 
szórólapon, interneten, itt, ebben az anyag-
ban is említem néhány fontos elemét.

Egy körzeti képviselőnek első sorban 
az ott lakók problémáival kell foglal-
kozni. EZT FOGOM TENNI, de ez csak 
működő város, pénzügyi források és jó 
döntések esetén lehet hatékony!

Az 5. körzetben a régóta meglévő út, 
közmű problémák megoldása, félbeha-
gyott javítási, építési munkák befejezése, 
önkormányzati és állami tulajdonú ingatla-
nok megfelelő működtetésének megoldá-
sa mellett azért kívánok fellépni, hogy az 
itt lakók életét a lehető legkevésbé zavar-
ja a növekvő átmenő, jármű és gyalogos 
forgalom! Mindezt belátható időn belül, 
rendszeres párbeszédben az itt lakókkal! 

Meggyőződésem, hogy személyes tu-
dásom, tapasztalataim segítségével fen-
tiek megvalósulását jórészt el tudom érni 
a Testület tagjaként! Mindent meg fogok 
tenni, hogy a jövő évi választások után az 
új testület előkészített projektekkel, kidol-
gozott programmal, jó helyzetből kezd-
hesse az új ciklust!

Kérem, támogasson szavazatával, 
hogy a következő egy évben Gödöt elin-
díthassuk egy jobb úton és ismét műkö-
dő várossá tehessük!

Tisztelettel:  
 Gyöngyössy Kálmán 

ÖNÁLLÓAN GONDOLKODÓ, 
HOZZÁÉRTŐ vezetés 
kell, végre CSAPATKÉNT 
működő Testülettel, csak így 
lehetünk erősek, így lehetünk 
eredményesek! Ne legyünk 
az országos politika eszköze!

5. számú egyéni választókerület, képviselőjelölt GYÖNGYÖSSY KÁLMÁN
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5. számú egyéni választókerület, képviselőjelölt OROSZ MIHÁLY ZOLTÁN

1969. július 07-én születtem Újfehértón. 
A Pannonhalmi Bencés Gimnáziumban 
érettségiztem. Végzettségem szerint ma-
tematika fizika szakos középiskolai tanár 
és teológus vagyok. Elvégeztem három 
évet a jogi egyetemen, továbbá magán-
nyomozói, biztonságszervezői (munka-, 
tűz- és vagyonbiztonság területeken) va-
lamint meditáció oktatói képesítést is sze-
reztem. Több mint 12 éven keresztül vol-
tam polgármester és ezen kívül van 6 éves 
önkormányzati képviselői gyakorlatom is.

Egész életemben az igazság szere-
tete, s képviselete a tevékenységem lé-
nyege. Folyamatosan a közérdek érvé-
nyesítésével s a közjó szolgálatában és 
másoknak az erre való felkészítésével telt 
az életem. Ebbe a hivatásomba bepil-
lantást nyerhet a Nyírségi Civil kontroll és 
Jogvédő Iroda facebook oldalon. 

Önkormányzati, polgármesteri és kép-
viselői tevékenységemet soha nem en-
gedelmes pártkatonaként végeztem, ha   -
nem mindig a lakosság problémáival és 
az emberek melletti kiállás (s szükség 
esetén a romboló politikai összefogá-
sok elleni hatékony küzdelem) jegyében 
munkálkodtam, ahogyan most Gödön is 
nagy szükség lenne erre. Ebből a be nem 
hódoló tevékenységemből következően 
mind a korábbi bal-liberális, mind pedig 
a mostani jobb-liberális politikai garnitúra 
hírhamisító média-gépezetei folyamato-
san a karakter-gyilkolásommal vannak el-
foglalva. Lejáratni akaró tevékenységük, a 
lakosságfélrevezetési bűneiket leszámítva 
végül is nem jelentenek nagy problémát 
számomra, hiszen jelenleg zömében az 
általuk fizetett kártérítésekből (és tisztes-
séges, adakozó emberek támogatásai-
ból) fedezem közéleti tevékenységemmel 
kapcsolatos kiadásaimat. 

A közérdek-érvényesítés mindig egy 
olyan nemes kihívás volt számomra, ami 
miatt elkezdtem foglalkozni a politikusok 
és az állami hatóságok által elvtelenül 
kiszolgált akkumulátorgyárak környezet-
szennyezéseivel és egészségkárosító ha-
tásaival is. Ezen speciális érdeklődésem 
miatt vállaltam el barátaim kérésére azt, 
hogy induljak el a gödi 1 évre szóló vá-
lasztáson, mely számomra Gödöt segítő, 
közéleti, s zöld-misszionárius tevékeny-

ség. Azért itt Önöknél, mert ez az a város 
ahol akkumulátorgyárak környezet-pusz-
tító és egészség-károsító hatásai legelő-
rehaladottabb fázisban vannak és itt bi-
zonyítható legjobban a felső-politika és 
a multinacionális cégek lakosság háta 
mögötti összejátszása és a magyar állami 
hatóságok mindezt kiszolgáló lakossá-
gellenes tevékenysége is, de mindezek 
miatt éppen itt alkotható meg zászlós-
hajóként az adekvát országos védekezési 
stratégia is.

Az akkumulátor-gyártás nemzetgaz-
dasági szempontból sem pozitív, csak 
egy nagyon szűk politikai csoport gazda-
sági érdekeit szolgálja úgy, hogy a súlyos 
környezetszennyező és eltitkolt egész-
ségkárosító hatásokat viszont a környe-
zetében élők kénytelenek elszenvedni.

A helyi politikai képviselet az akkumu-
látorgyárral kapcsolatban történő közér-
dek-érvényesítés során teljesen kudar-
cot vallott. A választáson való indulásom 
révén kívánom felajánlani a következő 1 

évben a közel 20 éves közjogi harci ta-
pasztalataimat abból a célból, hogy a kép-
viselőtestületbe való bekerülésem esetén 
mindenképpen segítsek az eddiginél sok-
kal nagyobb nyomást gyakorolni az érintett 
állami és önkormányzati, s multinacionális 
cégbeli illetékesek irányába a környezet-
védelmi fejlesztések jelentős mértékű elő-
mozdítása és a további környezetszennye-
ző fejlesztések leállítása érdekében.

Tudom, hogy más területeken is vannak 
problémák Gödön és az 5-ös körzetben, 
mert a képviselőtestületben folyó munka 
során igazán nem sikerült megoldani a vá-
ros gyors fejlődési ütemének megfelelően 
az intézményhálózat és az infrastruktúra 
bővítését, továbbá súlyos hiányosságok 
vannak a helyi építési szabályzat és a 
megfelelő városfejlesztési stratégia meg-
alkotása terén, a parkolóhelyek kialakítása 
tekintetében, az utcák egyirányúsítása, az 
ivóvíz- és a szennyvízhálózat vonatkozá-
sában, valamint a lakossággal való kap-
csolattartás terén is. Ebből következően 
egy sokkal hatékonyabb képviselőtestületi 
munkát kívánok előmozdítani a közel 20 
éves intenzív önkormányzati tapasztalata-
im rendelkezésre bocsátása révén a közér-
dek-érvényesítés erősítése céljából. 

MIÉRT IS ÉRDEMES RÁM SZAVAZNI?
1.  Valóban függetlenként és szakember-

ként folytatom a közérdek-érvényesítő 
munkámat, ugyanis egyik (a korábbi 
bal-liberális, és a jelenlegi jobb-liberá-
lis) politikai csoportosulásnak sem vol-
tam hajlandó soha behódolni, hanem 
ezek érdekei helyett mindig a lakosság 
érdekét képviseltem. 

2.  Közérdek-érvényesítő tevékenységem 
során már számtalan pert nyertem a 
Magyar Állammal, a Kormányhivatallal 
és a hírhamisító médiákkal szemben is.

3.  A lakossággal való közvetlen kapcsolat-
tartásra alapozom a tevékenységemet.

Részletes programomat az (utca)fóru-
mokon, a szórólapomon, a telefonos 
(0630/9678777) egyeztetés utáni sze-
mélyes találkozókon, valamint a Göd Élet-
terének Megvédése facebook oldalon és 
az Ébresztő Göd! Van Megoldás! facebook 
csoportban ismerhetik meg.
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 A Gödi Körkép jelen számá-
nak fókuszában kétségkívül 
az időközi választási áll – 
így, terjedelmi korlátai miatt, 
a következő néhány oldalon 
mindössze csillapítani tudja 
az olvasók „információéh-
ségét”. Mire törekszünk a 
jövőben? Az újság tényeken 
alapuló, informatív, hasznos 
legyen, amikor a lakosság 
korrekt tájékoztatása a cél 
– ugyanakkor ne nélkülöz-
ze a szubjektív, érzelmes 
elemeket egy-egy portré, 
megható sorstörténet vagy 
példaértékű civil összefo-
gás láttán. Vitás közügyek-
ben lehetőséget adjon a pró 
és kontra érvek kifejtésére, 
ezenkívül példát mutasson 
más látásmódok tiszteletben 
tartásában. Legyen ebben a 
partnerünk, kedves olvasó, 
keressen bennünket témák-
kal – írjunk együtt újságot!

FELSŐGÖDÖN ÚJRANYITHAT A POSTA

A postabezárás rengeteg gödi életét ne-
hezítette meg – lapzártánk idején úgy tű-
nik, lesz újra postai szolgáltatás Felsőgö-
dön. Szilágyi László alpolgármester több 
egyeztetést folytatott a Magyar Postával, 
személyes megbeszélésre is sor került. A 
fontos kérdésekben sikerült megállapod-
ni, így hamarosan a szerződéskötés is 
megtörténhet. 

NYERTES PÁLYÁZATOK

Az elmúlt időszakban Göd városa a Terü-
let- és Településfejlesztési Operatív Prog-
ram Plusz keretében mintegy 900 millió 
forint támogatást nyert el: a Huzella Tiva-
dar Általános Iskola főzőkonyhájának, a 
Béke út, az Alapszolgáltatási Központ és 
a Duna-part Nyaralóházak területén talál-
ható konyha és étterem felújítására

FÓKUSZBAN AZ UTAK

Remélhetőleg már a végé-
hez közelednek a földutak idei 
karbantartási munkái. Lap-
zártánk után indul az asz-
faltos utak javítása, a 
kátyúmentesítés. Az ön-
kormányzat arra kéri az 
ingatlantulajdonosokat, 
gépjárművezetőket, hogy 
segítsék az akadálymentes 
munkavégzést hétköznapo-
kon 8 és 16 óra között.

MÉG DRÁGÁBB A VÁSÁRLÁS

A Penny Market több áruházánál, többek 
között Gödön és Dunakeszin is, bevezeti 
a parkolási limitet: aki nem vásárol az üz-
letben, egy órát parkolhat ingyen, aki vá-
sárol és felmutatja a blokkot, két órán át 
nem kell fizetnie. A kihelyezett információs 
táblák szerint 1–2 óra között 2500, 2 óra 
után pedig óránként 5000 forintot kell fi-
zetnie a sofőröknek.

HÁROM ÉVE TÖRTÉNT

A gödiek biztonságáért és az akkumulátorgyárak „korlátozásáért” szervezett tüntetést a 
Göd-ÉRT Egyesület április közepén vasárnap délutánra. A Termálfürdőtől a Zrínyi utcai ját-
szótérig tartó sétára és a Samsung árnyékában tartandó demonstrációra szolidaritásból 
más településekről, például Debrecenből, Győrszentivánról, Tatáról is érkeztek résztve-
vők. Pontosan három éve annak, hogy a kormány létrehozta az országban az első külön-
leges gazdasági övezetet, amelynek „kijelölésével a várost megfosztották a 420 hektáros 
iparterület adóbevételeitől, s ezzel a védekezésre fordítható forrásoktól is”, írta a szervezet 
a közösségi oldalán.

SOK TÜRELMET KÉRNEK

Teljes körűen megújul Göd belterületén a 
Duna út 2-es főúti csomópont és a vas-
úti átjáró közötti 538 méteres szakasza 
a Magyar Közút Nonprofit Zrt. beruhá-
zásában. Mindez Pest Vármegye Önkor-
mányzatának támogatásával, közel 1,12 
milliárd forintból valósul meg. A munká-
latok az április végi előkészítést követően 
várhatóan 2024 első félévében fejeződ-
nek be, ezalatt ideiglenesen forgalom-
korlátozásra számíthatnak a közlekedők. 
Az útrekonstrukció során többek között a 
szakaszon kiemelt szegély, párhuzamos 
parkolók és új, zárt csapadékvíz-elvezető 
rendszer épül az érintett közműhálózatok 
egyidejű kiváltásával. Az Ilka-patak hidat 
elbontják, helyére új híd épül, továbbá 
áthelyezik a Rákóczi Ferenc utcánál lévő 
gyalogos-átkelőhelyet, a Honvéd sornál 
pedig újat létesítenek. A beruházás ré-
szeként megújul az útburkolat, továbbá 
a burkolati jelek és a forgalomtechnikai 
jelzések is. A felújítást követően a forga-
lom generálta zajhatások lecsökkennek, 
a szakasz biztonságosabbá válik.
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Jézus azt mondja János evangéliumában, hogy legyenek 
mindnyájan egy. Egységet, evangéliumi közösséget építe-
ni – így értelmezem a küldetésemet. XVI. Benedek pápa A 
mustármag reménye című, 1977-ben megjelent kötetében 
azt írja, hogy minden embert két dolog mozgat: egyrészt a 
szívünkbe van ültetve az Isten utáni vágy (annak is, aki ezt ta-
gadja), másrészt mindenki vágyik egy hiteles, jó közösségre.

Az egyház küldetése az, hogy megmutassa Istent és azt a 
közösségét, ahol szeretetteljes társakra találhatunk. Az egy-
ház legyen a „pozitív deviancia” szigete: az emberek azt érez-
zék, de jó lenne közéjük tartozni, mert itt szeretik egymást, 
törődnek másokkal. A képlet egyszerű: ahol az emberek az 
eleven, vidám, természetes, befogadó, a kor kihívásaira fi-
gyelő Isten-képpel találkoznak, ott növekszik a közösség.

A pünkösd a Szentlélek kiáradásának ünnepe. Jézus 
váratlan, szörnyű halála szó szerint traumatizálta az apos-
tolokat, csak zárt ajtók mögött mertek összejönni. Amikor 
elérkezett a Jézus feltámadása utáni ötvenedik nap és eljött 
a Szentlélek, egyszerre elmúlt a félelmük, és bátran kiálltak 
prédikálni. A Szentlélek tehát Isten erejét, bátorságát is je-
lenti.

A pünkösdi liturgia szimbólumai közül a tűz jelentheti a 
szenvedélyes szeretetet, a lángnyelvek a megtisztulást, a 
szél a rossz érzések kisöprését is. Kívánom, hogy a pünkösd 
űzze el a szívünkből a szorongást, a gyászt, az önzést, az 
értéktelen dolgokat. 

MIT ÜNNEPLÜNK?

Pünkösd a húsvétot követő ötvenedik 
nap, neve a görög pentekosztész, azaz 
ötvenedik szóból ered. Eredetileg a zsidó 
nép ünnepe: előbb a befejezett aratást, 
később pedig a Sínai-hegyi törvényho-
zást (ekkor kapta Mózes Istentől a törvé-
nyeket kőtáblákon) ünnepelték a pészah 
szombatját követő ötvenedik napon, sá-
bátkor. 

A keresztény egyházi ünnep törté-
nete szerint Krisztus mennybemenete-
le után, az ötvenedik napon „1 Amikor 
elérkezett pünkösd napja, ugyanazon 
a helyen mindnyájan együtt voltak. 2 
Egyszerre olyan zúgás támadt az égből, 
mintha csak heves szélvész közeledett 
volna, és egészen betöltötte a házat, 
ahol ültek. 3 Majd lángnyelvek jelentek 
meg nekik szétoszolva, és leereszkedtek 
mindegyikükre. 4 Mindannyiukat eltöltöt-
te a Szentlélek, és különböző nyelveken 
kezdtek beszélni, úgy, ahogy a Lélek 
szólásra indította őket.” (ApCsel 2,1-4) 
Péter is prédikálni kezdett, beszédére 
sokan figyeltek, követték. Megalakultak 
az első keresztény gyülekezetek – pün-
kösd ezért az egyház születésnapja is.

Minden embert két dolog mozgat
Pünkösdkor a Szentlélek eljövetelére és áradására emlékezünk. 
Ez egyben az egyház születésnapja is. 
Marton Zsolt váci megyés püspök (Göd egykori plébánosa) 
pünkösdváró gondolataival készüljünk az ünnepre.

Lejegyezte: 
Szijjártó 

Gabriella
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Két mester, Ádám Tamás és Szentes 
Vidor napi tizenkét órában dolgozott 
Gödön azért, hogy Ferenc pápa a Va-
tikán kérésének megfelelő, egyszerű 
és világos székekben foglaljon helyet 
magyarországi látogatásán. A több 
mint harmincéves múlttal bíró Piarista 
Szakképző Iskola asztalosműhelyé-
ben április 6-án kezdték el a munkát, 

és 24-re be kellett fejezniük. Ez alatt 
az idő alatt összesen 23 szék készült 
a két asztalos keze munkájával: öt 
szett, minden helyszínen egy pápai 
trónus (amire lézergravírozással vitték 
fel a vatikáni címert) és két püspöki 
szék, a Kossuth térre pedig karfa és 
háttámla nélküli zsámolyok is.

Az asztalosmesterek a Vatikánból 
megkapták a beméretezett skiccet, 
az ülőfelület és a háttámla magassá-
ga, illetve szélessége volt előírás. A 
pápa számára készülő trónusok mé-
retezését úgy határozták meg, hogy 
a Szentatyának könnyebb legyen 
felállni, minél kevesebb fájdalommal 
tudjon mozogni – olvasható a Magyar 
Kurír katolikus hírportálon. A székek 
nem tömör fából készültek, elsősor-
ban a súlyuk miatt. Egy-egy szék így 
is 50 kilogrammot nyomott, két em-
ber tudta mozgatni őket. A pápalá-
togatások során rendszerint helyben 
készül akár több trónszék is őszent-
sége számára, amelyekre azután a 
helyi egyház féltve őrzött kincseiként 
tekintenek.

„Kőre kell építeni a házat, nem futóhomokra, de a legkeményebb kő sem 
elegendő ahhoz, hogy biztos alapja legyen az életünknek; mi Isten igenjére 
építjük a szeretetszolgálat minden egyes épületét” – mondta Kozma Imre, 
a Magyar Máltai Szeretetszolgálat alapító elnöke Gödön, amikor április 20-
án lerakták a szervezet által fenntartott Gondviselés Háza – Fogyatékos 
Emberek Otthona új épületegyüttesének alapkövét. Az ünnepségen részt 
vett Herczegh Anita, Áder János korábbi köztársasági elnök felesége, a 
szeretetszolgálat jószolgálati nagykövete; Csizi Péter szociális ügyekért fe-
lelős helyettes államtitkár; Mihály Csaba, a kivitelező Trend Zrt. vezérigaz-
gatója és Tuzson Bence, a körzet országgyűlési képviselője.

A két, speciális kialakítású és felszereltségű épület összesen 48, magas 
támogatási szükségletű embernek ad majd korszerű otthont, olyanoknak, 
akik jelenleg a nagy gödi intézményben laknak. A beruházás, amelynek 
költsége mintegy kétmilliárd forint, teljes egészében állami támogatásból 
valósul meg. A Magyar Máltai Szeretetszolgálat honlapja szerint a Gond-
viselés Háza – Fogyatékos Emberek Otthona Gödön mintegy kétszáz fo-
gyatékos embernek ad otthont. Céljuk, hogy „modern, a fogyatékos ember 
szükségleteit és emberi méltóságát szem előtt tartó komplex szolgáltatás-
sá” alakítsák a megörökölt nagy létszámú intézményt. Korábban a szere-
tetszolgálat olyan házakat vásárolt, amelyek átalakítás és akadálymentesí-
tés után alkalmassá váltak arra, hogy 8-12 fogyatékos embernek otthont 
biztosítsanak Gödön, Veresegyházán, Őrbottyánban és Erdőkertesen.

ÖRÖKLÉTET SZIMBOLIZÁLNAK

A holokauszt magyarországi áldozatainak 
emléknapja április 16-a, ugyanis 1944-
ben ezen a napon kezdődött meg a get-
tósítás Északkelet-Magyarországon és 
Kárpátalján. A vészkorszak fölmérhetet-
len veszteségeket okozott emberéletben, 
szellemiekben egyaránt. A felsőgödi Jácint 
utcai zsidó temetőben tartott megemléke-
zésen részt vettek a történelmi keresztény 
egyházak képviselői, Tóthné Barcs Ágnes 
evangélikus hitoktató és Sipos-Vizaknai 
Gergely református lelkipásztor, valamint a 
Mazsihisz által delegált Hercz Dániel rabbi 
és Winkler Miksa. 

Szilágyi László alpolgármester köszön-
tőjében a közöny súlyos csendjére emlé-
keztetett, ami a holokauszt tragédiájához 
vezetett. Balázs Zselyke, a Gödi Németh 
László Általános Iskola és Alapfokú Művé-
szeti Iskola 8. osztályos tanulója Radnóti 
Miklós Nem tudhatom című versét sza-
valta el a kövekkel rakott sírok között. A 
zsidó sírokra tett kövek a lélek halhatatlan-
ságát, öröklétét szimbolizálják; hiszen nem 
hervadnak el úgy, mint a virágok.

A megrázó emlékezéseken túl Winkler 
Miksa – aki nemrég többek között a vidéki 
zsidó temetők felújítása érdekében vég-
zett értékes munkájáért Magyarországi 
Zsidókért Díjat kapott – egy gyászimát is 
elénekelt héberül és magyarul. Korhecz 
Imola előadóművész felolvasta a Gödről 
deportáltak neveit. A munkaszolgálat és 
az elhurcolások következtében a község 
zsidó polgárai közül szinte valamennyien 
életüket vesztették 1944-ben és 1945 ja-
nuárjában. Hatvanegy alsógödi és ötvenöt 
felsőgödi lakos...

Gödi trónusok a Vatikán címerével

 KORSZERŰ OTTHONOK ÉPÜLNEK
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A filozófiai kávéház nem egy sajátos hely el-
nevezése, hanem olyan nyilvános, bárki által 
szabadon és ingyen látogatható összejövetel, 
ahol a résztvevők közös filozófiai beszélgeté-
seken vesznek részt. A résztvevők mintegy 
maguk válnak filozófusokká. Filozófiai kávé-
házba nem azért megyünk, hogy a ma szo-
kásos értelemben tanuljunk valamit a nálunk 
tájékozottabbaktól vagy okosabbaktól, ha-
nem hogy vitára bocsássuk, ezáltal pedig új 
perspektívából vizsgáljuk át saját nézeteinket.

A fenti gondolatok Nemes László filozó-
fustól származnak, aki a filozófiai kávéház 
meghonosítója Magyarországon. A Gödön 
élő Csonka Liberta filozófiai doktori hallgató-
nak nagy szerepe volt abban, hogy e műfaj 
gyökeret eresztett a városban is. Korábban 
szó esett már többek között az ember és az 
állat kapcsolatáról, a háborúról, az ösztönről 
– legutóbb pedig Csonka Liberta moderá-
lásával a divatot vették górcső alá a részt-
vevők. Egyikük Hankiss Elemért idézte, aki 
szerint anno hiába is vettük meg a nyugati 
farmernadrágot, a vágyott szabadságérzés 
nem járt vele együtt. Az állítás ugyanakkor 
igaznak tűnik: a divat nemegyszer álmokat, 
életérzéseket árul. Az önkifejezés eszköze 
lehet, miközben a divat definiálása egyfajta 
hasonulást, (trendbe) illeszkedést feltételez.

A résztvevők korántsem csupán az öltöz-
ködés felől közelítették meg a divatot, hiszen 
napjainkban mondhatni divatba jött a vidékre 
költözés, a környezettudatosság vagy a tur-

Kávéházi hangulatban
A mi Petőfink című vándorkiállítás 
tablói szolgáltak a 11. Filozófiai 
kávéház díszletéül a Gödi 
Városi Könyvtárban, finom tea 
kíséretében. A 2021 őszén indult 
beszélgetősorozat témáját 
ezúttal a divat adta.

MÁS KÉPEK, MÁSKÉPPEN

Önző vagy szerény, nagyképű vagy visszahúzódó, hős vagy szervilis? 
Milyen is volt valójában Petőfi? Mennyire egyoldalú az a kép, amit a 
200 éve született költőről őrzünk? Május 13-ig ad otthont A mi Petőfink 
című vándorkiállításnak a könyvtár, ahol remélhetőleg válaszokra lelnek 
mindazok, akik végigbogarásszák a különleges tablókat. Az ötletgazda 
a szentendrei Hamvas Béla Pest Megyei Könyvtár volt, innen indultak 
útjukra a költő életét, munkásságát, szerelmeit, barátságait felvillantó 
molinók. A tárlat képek, írott és hallgatható szövegek által, szándéko-
san a tankönyvektől eltérő látószögekből kalauzolja a látogatókat Petőfi 
életének ismeretlen szegleteibe. Többek között irodalomtörténész (Mar-
gócsy István), író (Háy János), költő (Parti Nagy Lajos), zenész (Ferenczi 
György és az első pesti Rackák), valamint színész (Kiss Eszter) vall Pe-
tőfiről versben, zenében, előadásban. A szövegek egy-egy részlete a 
tablókon látható, a teljes anyagok pedig telefonnal olvashatók be a QR 
kódok segítségével.

kálóban vásárlás is. Bő másfél évvel az indu-
lás után bátran kijelenthető: Gödön divatba 
jött a Filozófiai kávéházba járás! Legköze-
lebb a hagyományokról folyik majd a kötet-
len elmélkedés. (szijj)
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Bütykölde  
Május 26-án 15 és 18 óra között a Katica Gyermek-
könyvtárban kézműves foglalkozást tartanak. A prog-
ram ingyenes, mindenkit szeretettel várnak.

Fókuszban
Pap Vera-Ágnes több mint húszéves műfordítói pá-
lyafutása során számos angol, norvég, dán és svéd 
irodalmi művet ültetett át magyar nyelvre. Vele talál-
kozhatnak az érdeklődők június 5-én a könyvár mű-
fordítói-olvasói találkozóján.

Kávéalátét 
Legközelebb május 15-én, 
hétfőn 18 órakor gyűlnek ösz-
sze az olvasókörösök a köz-
ponti könyvtárban, hogy az iz-
landi Jón Kalman Stefánsson 
A halaknak nincs lábuk című, 
vitriolos humorú, mélabúval 
átszőtt, önéletrajzi elemeket 
sem nélkülöző művéről be-
szélgessenek. Június 12-én 
pedig Adam Foulds Eleven útvesztő című, történelmi 
tényeket a fikcióval vegyítő története kerül terítékre.

Kultúrpercek

„Életem egyik legfontosabb 
napja a mai. Apu 70 éves 
születésnapjára elkészült a 
Kovacsik Tamás emlékpad, 
amelyet ma el is helyeztünk 
az alsógödi Duna-parton – 
ezekkel a sorokkal kezdődött 
ifjabb Kovacsik Tamás, az 
Ismerős Arcok dobosa kö-
zösségi oldalának megható 
posztja (Gödi Dunapart/Fa-
cebook) nemrég. – A Kova-
csik Tamás emlékpad Édes-
apám 30 éves közéleti (ebből 
25 év aktív önkormányzati 
képviselői munka) tevékeny-

ségének emlékére jött létre. 
Apám nevéhez megszámlál-
hatatlan városi fejlesztés és 
civil kezdeményezés köthe-
tő. Az emlékpad közadako-
zásból és családi hozzájáru-
lással valósulhatott meg. (…) 
A második köszönet Tóth 
Dávid szobrászművészé.” 
A „nagy kavicsnak” hívott 
emlékpad a Gróf Széchenyi 
Ödön parkban várja mind-
azokat, akik innen szeret-
nének gyönyörködni a gödi 
naplementében és a pilisi 
hegyek szépségében.

A költészet napja alkalmából különleges pályázatot hirdetett 
a könyvtár: versklipeket vártak a gyerekektől. Nagy Dávid, 
Nagy Péter és Nagy Sára együtt Csukás István A sínen ül 
egy fehér nyúl című művét keltette életre, amiért 10 ezer fo-
rint értékű társasjáték-utalványban részesültek. Kocsis Vik-
tória, Földi Melinda, Demeter Krisztina, Pap Beáta és segítőik 
négyperces munkájának minden pillanatából süt a kreativitás 
és a szellemesség! Ők Romhányi József Egy költői vénától 
jól becsípett bolha önéletrajz-regényét nekem mondta tollba 
című remekét forgatták le egy horgolt bolha főszereplésével, 
a Jézus Szíve Templomtól a Gecco Pubon át a Selyem Rét 
Lovas Udvarig számtalan helyszínt bejárva. Jutalmuk egy 15 
ezer forintos társasjáték-utalvány. A versfilmek megtekinthe-
tők a könyvtár Youtube-csatornáján.

Nagy kavics a Duna-parton

RÖVIDEN

ÖTCSILLAGOS AJÁNLÓ
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– Neked mi fontos a hivatásod-
ban? Változtak a lényegi dolgok a 
kezdetekhez képest? Megfogal-
mazódott már benned, hogy mit 
jelent számodra a Mikszáth-díj?

– Valamikor úgy képzeltem, 
hogy újságíróként én leszek a vér, 
ami elviszi a sejtekhez az életet, az 
információt, a hírt, a tudást, amitől 
működik majd a társadalom. Ma 
sem gondolom másként. Ifjabb 
koromban voltam a Híradó és A 
Hét főszerkesztője is. Ma már in-
kább háttérműsorokban dolgo-
zom a Kossuth Rádiónál és az M5 
kulturális csatornán, s azt tartom 
fontosnak, hogy szellemi muníciót 
adhassak a szuverén, magabíró 
Magyarországért cselekvőknek. A 
díj nagy megtiszteltetés és ösztön-
ző. Civil díj, olyan közéleti emberek-
től kaptam, akiket sokra becsülök. 
S a névadó is a minőségre kötelez. 
Igyekszem nem szégyent hozni rá.

– Mi a közös a Mikszáth-díjas 
újságíróban és a gödi iskolaalapító-
ban? Merthogy az ország többsé-
géhez képest „idehaza” leginkább 
ta  lán mégis így tartanak számon.

– A szellemi rendszerváltozta-
tás iránti elkötelezettség. Ralf Dah-
rendorf német szociológus szerint 
a politikai rendszerváltoztatáshoz 
hat hónap kell, a gazdaságihoz 
hat év, a szellemihez hatvan év. A 
mi nemzedékünknek az a dolga, 
hogy a szocializmus pusztításá-
ból felemeljük Magyarországot, 
és visszavezessük a nemzeti és 
keresztény értékekhez. Hatvan 
év… félidőben vagyunk. Ennek 
a szellemi rendszerváltoztatás-
nak része a Kommentár Klub, az 
Ez itt a kérdés, az M5 História, a 
Vasárnapi Újság, a XX. századi 

történelem vagy az Emberemléke-
zet podcast, amelyeket szerkesz-
tek és/vagy vezetek, de ennek a 
szellemi rendszerváltoztatásnak a 
része a Búzaszem is. Nevelési erő-
ként a kereszténységre, a magyar 
néphagyományra, a természetre 
és a családi közösségekre tá-
maszkodunk. Az idejáró gyerekek 
pszichológiai immunrendszere jól 
működik, bátrak, magas érzelmi 
és ér  telmi intelligenciával, magyar 
öntudattal rendelkeznek. Mos -
tani nyolcadik osztályunk felvételi 
átlaga 74,8 pont volt. A magyar 
átlag 54. De nem erre vagyunk a 
legbüszkébbek, hanem arra, hogy 
majdan nemzetük, egyházuk és 
családjuk kovászai lesznek – mert 
ezt a nevelést kapták tőlünk.

– A Búzaszem szárba szök-
kenése abban is nyomon követ-
hető, hogy továbbképzéseket és 
intézményi szintű követők terelge-
tését is felvállalja. Merre az előre?

– A Búzaszemet közel húsz 
évvel ezelőtt azért hoztuk létre, 
mert úgy szerettük volna nevelni 
a gyerekeinket, ahogy otthon: ke-
resztény, magyar, családi módon. 
Ma már kiforrott pedagógiai rend-
szerben működünk, tudjuk, hogy 
a kereszténységgel, a magyar 

A néphagyomány csillagösvényén
Mikszáth-díjat kapott Horváth Szilárd, a Búzaszem 
Iskola alapítója. A 2006-ban életre hívott elismerést 
a nyomtatott és az elektronikus médiában nyújtott 
kiemelkedő újságírói és szerkesztői tevékenység, 
illetve rádiós műsorvezetői munka elismeréseként 
adják át. Ennek apropóján kérdeztük a díjazottat.
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A Búzaszem 
Iskolában 
keresztény, 
magyar, családi 
módon nevelik 
a gyermekeket



Mint a középkori katedrálisokat az egy-
mást követő generációk, családi közös-
ségek nemzedékei építik a Búzaszem 
Iskola épületegyüttesét. Most a Salamin 
Ferenc Ybl-díjas építész tervezte, pavi-
lonos elrendezésű épületek sorában a 
második épül: egy közösségi tér, amely 
egyben tornaterem is, és egy hangulatos 
étkező kap majd helyet benne. 

Mokos Bélával, az építtető Búzaszem 
Alapítvány vezetőjével beszélgettünk. 

– Még mindig ugyanazt építjük, mint 
15 éve, amikor a főépületet építettük, de 
ma már egy majdnem teljesen más kö-
zösséggel. Egy iskola életében ez persze 
természetes. Most is ugyanazzal a hittel 
tesszük mindezt, mint korábban, hiszen 
nincs meg a teljes szükséges összeg elő-
re, de bízunk abban, hogy mindig időben 
elérjük a következő kapaszkodót. És az 
a csoda, hogy mindig ott is van, még ha 
előre nem is látható. Sikerült sok-sok szer-
vezés és valódi árverseny után olyan kivi-
telezőkkel megállapodni, akik azonosulni 
tudnak a Búzaszem céljaival, és a profitjuk 
egy jelentős részéről lemondva építik ve-
lünk az iskolát. Több alkalommal sikeresen 
pályáztunk Pest Vármegye Önkormányza-
tához, akik támogatóan állnak hozzánk, 
remélhetően a következő építkezési üte-
meknél is lesz lehetőségünk ilyen módon 
kiegészíteni a saját forrásainkat. 

A közösségi iskola első épülete jelen-
tős, mondhatni egyedülálló összefogással 
valósult meg, és az intézményhez tartozó 
családok, illetve a Búzaszem támogatói 
sokszor tevékenyen részt vettek az épít-
kezés egyes folyamataiban. Mokos Béla 
szerint ez most is hasonlóképpen alakul.

– Tavaly márciusban indult ez az épít-
kezés. Előtte a családokból szerveződött 
önkéntes csapat tisztította meg és ké-
szítette elő a területet. Legutóbb pedig 
például az új tornacsarnok előterébe ké-
szült famennyezet elemeit mázolták le a 
szülők. A szerződött partnereink közül ki 
szeretném emelni Kodák Gábort, aki az 
egyik kivitelező cég vezetőjeként állt tel-
jes mellszélességgel a mellé, hogy itt egy 
szép iskolaépület készülhessen el.

A most épülő tornacsarnok kialakításá-
nál szempont, hogy a városi, akár kistér-
ségi, színvonalas kulturális eseményeknek 

is jó otthona legyen majd. A Búzaszem 
most is rendszeresen biztosít helyszínt 
koncerteknek, előadásoknak, melyekre 
értő közönség jelzi folyamatos igényét.

– Jó az együttműködésünk Wagner 
Lászlóval, aki a Belépés Családostul prog-
ramsorozat számos hangversenyét szer-
vezte az aulánkba. Említhetném itt akár 
saját szervezésű táncházainkat, népzenei 
mesterkurzusainkat vagy képzéseinket, 
konferenciáinkat is, melyekre messzebbről 
is jönnek résztvevők. Az új helyszín, mely 
reményeink szerint 2024 folyamán át-
adásra kerülhet, háromszor akkora lesz 
majd, mint a most rendelkezésre álló tér. 
A kiváló akusztikát biztosító mennyezeti 
kialakítás elvét, melyet Pálfai Gézának kö-
szönhetünk, tovább visszük az új épületbe 
is. Az a tapasztalatunk ugyanis, hogy nem 
csupán a közönség jön szívesen hozzánk, 
az előadók, világjáró magyar szólisták is 
örömmel térnek vissza ide játszani.

A Búzaszem Iskola épületegyüttese 
az eredeti tervek szerint öt egységből 
áll, tehát a mostanit követően kettő vagy 
három ütemben is épülhet tovább – ám 
az építtető alapítványnak még elő kell te-
remtenie az előttünk álló egy év feladatai 
fedezetéül szolgáló összegeket is.

– Továbbra is kérjük a gödieket: gon-
doljanak ránk a személyi jövedelemadó 
bevallásánál felajánlható 1% esetén, illet-
ve adományaikat szívesen és köszönettel 
fogadjuk a Búzaszem Alapítvány szám-
laszámán. (www.buzaszemalapitvany.hu)
 VPK

néphagyománnyal, a természettel 
és a közösséggel miként lehet a 
jövő magyarságát nevelni, akikre 
rábízhatjuk majd az országot és a 
Kárpát-medencét. Most óvodát, 
s már régóta középiskolát terve-
zünk. Hetente jönnek hozzánk is-
kolaalapítást tervező közösségek, 
őket is igyekszünk segíteni. Köz-
ben formáljuk a Magyar Örökség 
Nevelési Szövetséget, hogy ösz-
szefogjuk a hasonlóan gondolko-
dó szakembereket és intézménye-
ket. Továbbképzést akkreditáltunk 
Magyar Örökség Műhely néven. 
Módszertani központon törjük a 
fejüket. Szóval Búzaszem iskola-
rendszeren dolgozunk. Mellette ki-
dolgoztuk a Magyar Népművészeti 
Egyetem koncepcióját is, mert 
bármilyen furcsa, ennek az eleinket 
ezeregyszáz éven át a Kárpát-me-
dencében megtartó kultúrának 
nincs egyeteme. Pedig az egykori 
monda Csaba királyfi harcosairól, 
akik segítenek nekünk, ha bajban 
vagyunk, makulátlanul igaz: őse-
ink mindennap eljönnek segíteni a 
néphagyomány csillagösvényén. 
Csak kérdés, hogy mi fogadjuk-e 
őket?

– Milyen, a gödi közösség szá-
mára is nyitott eseményekre készül 
a Búzaszem a tanév vége felé kö-
zeledve?

– Működtetjük a Búzaszem 
Piacot, hogy az iskolába járó csa-
ládok élelmiszerre szánt pénze in-
kább helyi termelőknél maradjon, 
s ez a hétfő délután fél négytől fél 
hatig nyitva tartó piac a városból is 
látogatható. Pünkösd előtti pén-
teken este pünkösdi táncházunk 
lesz – itt a búzaszemes gyerekek 
muzsikálnak. Június 10-én dél-
után-este pedig a Hagyományok 
napjára várunk szeretettel minden 
gödit. Hétfőn és szerdán este fel-
nőtt néptánctanulás van, nyitott ez 
is. Ha pedig valaki szerdán regge-
lenként lelki töltekezéssel szeretné 
kezdeni a napját, jöjjön el hozzánk 
7.45-re, amikor szülők tartják a 
reggeli áhítatot az iskola aulájában.

V. Pálfai Kinga

Túl a bokrétaünnepen
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ASZTALITENISZ, Fojt Attila szakosztályvezető. 
„Büszkék vagyunk a teljesítményeinkre, amel-
lett, hogy a Covid, majd – teremsport révén 
– az energiaárak jelentős megemelkedése 
kihívás elé állított bennünket is. A megszorítá-
sok miatt a korábbi három helyett kettő csa-
patot indítunk a felnőtt bajnokságban. Miután 
az NB III-at előzőleg megnyertük, most az NB 
II-ben játszunk, a középmezőnyben a 4-5. 
helyen állunk, ami szép teljesítmény. A másik 
együttesünk a Megye B-ben hasonló helyen 
áll. Büszkék vagyunk az utánpótlásunkra is, 
20-25 fős létszámunk a nehéz anyagi körül-
mények mellett jelentősnek mondható.”

KAJAK-KENU, Pór Miklós szakosztályvezető. 
„Most kezdődtek a versenyek a Lupa-kupá-
val. Felkészültünk a szezonra, bővítettük az 
edzői gárdát, a kajakstartosokból új csapatot 
hoztunk létre. Tavaly nagy értékű beruházáso-
kat hajtottunk végre, népesebb lett az eszköz-
parkunk is, kondigéppel, motorcsónakkal és 
egy négyes kajakkal gyarapodtunk; sokat for-
dítottunk a sportházunk állagmegóvására és 
a biztonság növelésére is. Készülünk a Göd 
Kupára, a szakosztály megalakulása 40 éves 
évfordulójának méltó megünneplésére, szak-
mailag az Olimpiai Reménységek Versenyén 
való részvételt céloztuk meg.”

KÉZILABDA, Molnár Zoltán szakosztályvezető. 
„Az NB II-es felnőtt női csapatunk három for-
dulóval a bajnokság vége előtt vezeti a tabel-
lát. A legfontosabb mérkőzésünk a harmadik 
helyen álló Szentendre ellenében lesz. Ha a 
három mérkőzésen öt pontot tudunk gyűjteni, 
akkor az NB II. északi csoportjának bajnokai 
leszünk. A hátralévő mérkőzéseink: május 
7-én 14 órától a Budakalász ellen lépünk pá-
lyára a Balázsovits Sportcsarnokban, 13-án 
11-től a budakalászi sportcsarnokban ját-
szunk Szentendre ellen, majd 27-én 17 órakor 
Tata ellen kezdünk idegenben. Szép sikerünk 
lehet, és emellett az utánpótláscsapataink is 
eredményesen menetelnek.”

KOSÁRLABDA, Nyiri Csaba szakosztályvezető. 
„A 2022–23-as évad a gödi kosarasoknak 
sikeresen zárult. Utánpótlás-korosztályokban 
nyolc csapatunk az országos bajnokságban 
szerepelt, kettő pedig a megyeiben. Kiemel-
ném az U14-es lányokat, akik az országos 
bajnokságban a 21. helyen zártak, így az 
ország 24 legjobb együttese között tudhat-
ják magukat; edzőjük Ibrányi Márta. Nagyon 
büszkék vagyunk rájuk és természetesen az 
összes többi játékosunkra is!”

LABDARÚGÁS, Takács Ádám szakosztályve-
zető. „Taglétszámunk 400 fő körül mozog. A 
legkisebbek – U6-tól U11-ig – Bozsik-feszti-
válokon, tornákon és a Kölyökligában szere-
pelnek. Az U13-as korosztályban kettő, U16-
ban és U19-ben egy-egy csapatot állítunk ki 
a bajnokságban. Ezenkívül két felnőtt és egy 
öregfiúk együttesünk van, valamint örömteli 
módon női felnőtt és leány U14-es gárdákkal 
is rendelkezünk. Terveink szerint idén átadás-
ra kerül a felsőgödi műfüves pálya, amely az 
alsógödi sporttelep infrastruktúráját kiegészít-
ve biztosítja majd az egész éves sportolási le-
hetőséget labdarúgóink számára.”

GSE-körkép
A város patinás sportegyesülete, 
a több mint 100 esztendős Gödi SE 
néhány szakosztályának vezetőjét 
kértük meg április utolsó napjaiban, 
foglalják össze néhány mondatban 
a legfontosabb aktualitásaikat.

Gratulálunk az új 
Kóczán Mór-díjasoknak!

Göd város önkormányzatának 
képviselőtestülete 2023ban 
is odaítélte az egykori gödi 
református lelkészről, az 
1912es stockholmi olimpián 
bronzérmes gerelyhajítóról 
elnevezett, 1999ben alapított 
Kóczán Mórdíjat.

Kiemelkedő sportteljesít
ményt nyújtó férfi kategóriá
ban Varga Zalán kajakos, nők 
között Káplár Zille kajakos 
(mindketten GSE), csapatban 
a Gödi SE NB IIes felnőtt női 
kézilabdázói (Dankó Dorina 
Laura, Donnert Karolina, Er
dős Vanda Laura, Fehér Dóra, 
Gergely Erika, Gréczi Petra, 
Helembai Lilla, Hlúgyik Noémi 
Tímea, Hrachovina Sára, Kal
tenecker Anett, Mátrai Nóra, 
Miklós Klaudia, PálfalviNé
meth Lilla Anna, Petrovics 
Fruzsina, Pintér Zsanett, Pozs
gai Berta, Szedlák Alexandra, 
Szenes Bettina és Tóth Jáz
min játékosok; Tősér Tibor és 
Szabó András edző, Molnár 
Zoltán szakosztályve zető); to
vábbá Németh István, a GSE 
kajakedzője kapták meg idén 
a rangos elismerést.

A GSE U14-es leány kosárlabdacsapata

A GSE U14-es leány labdarúgócsapata
Az oldalt összeállította: 

Vasvári Ferenc
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HIRDETMÉNY
A Gödi Helyi Választási Bizottság Göd településen időközi 

polgármester-, valamint a 05. számú egyéni választókerületben 
helyi önkormányzati képviselő-választást tűzött ki.

A szavazás napja:

2023. május 14. (vasárnap)
A szavazás 6:00 órától 19:00 óráig tart.

Azt a választópolgárt, aki 2023. március 08-án a szavazóköri névjegyzék-

ben szerepel, a Nemzeti Választási Iroda értesítő megküldésével tájékoztatja 

a szavazóköri névjegyzékbe vételéről.

A helyi választási iroda értesítő átadásával vagy megküldésével tájékoztat-

ja a szavazóköri névjegyzékbe történt felvételéről azt a választópolgárt, aki 

2023. március 08-át követően kerül a település szavazóköri névjegyzékébe.

A választópolgár mozgóurna iránti kérelmet

a) a helyi választási irodához

aa)  levélben vagy elektronikus azonosítás nélkül elektronikus úton legké-

sőbb 2023. május 10-én 16:00 óráig,

ab)  személyesen vagy elektronikus azonosítással elektronikus úton 2023. 

május 12-én 10:00 óráig vagy

ac)  2023. május 12-én 10:00 órát követően elektronikus azonosítással 

elektronikus úton 2023. május 14-én 12:00 óráig,

b)  az illetékes szavazatszámláló bizottsághoz meghatalmazott útján vagy 

meghatalmazással nem rendelkező személy általi kézbesítésével 2023. 

május 14-én legkésőbb 12:00 óráig

nyújthat be.
Tóth János

HVI vezető


